
 
 
 

Protokół nr. 
sesji Rady Gminy Sońsk 

z dnia 05 czerwca 2012 roku. 
 
 

W dniu 5 czerwca 2012 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się  sesja 
Rady Gminy. 

Na posiedzeniu obecni byli Radni Gminy Sońsk według załączonej listy 
obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli : 
1. Jarosław Wielechowski- Wójt Gminy Sońsk 
2. Katarzyna Ptasiewicz- Sekretarz Urzędu Gminy 
3.  Katarzyna Nałęcz – Skarbnik Gminy Sońsk 
4. Goście zaproszeni według załączonej listy obecności. 

 
Ad. 1  
Przewodniczący Rady Gminy , Krzysztof Niesłuchowski stwierdzając kworum , 
otworzył posiedzenie Sesji Rady Gminy. 
 
ad 2. 
  Przewodniczący rady, Krzysztof Niesłuchowski zgłosił zmiany do porządku 
obrad. Zmiany dotyczą wprowadzenia dwóch uchwał : 
-wyrażenie zgody na  dzierżawę budynku po zlewni mleka w Bądkowie dla  KGW 
-nadanie nazwy ulicy w Soboklęszczu 
 
Głosowanie zmian „za” – jednogłośnie 
 
 Radny P. Kurowski   prosił  aby po uchwaleniu uchwał , był pkt. dotyczący oświaty. 
Prosił aby  uszanować czas  Gości. 
 
Głosowanie pkt. dot. „reformy oświatowej”  
 „za” – jednogłośnie 
 
 
 Porządek po zmianach został przyjęty  jednogłośnie w następującym 
brzmieniu: 
 

1. Otwarcie XX sesji   Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie  porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji  Rady Gminy z dnia 11 maja 2011 roku,  
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 



b) zmiana uchwały budżetowej na 2012 rok 
c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy na 2011 rok z wykonania budżetu 
e)udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Sońsk z tytułu wykonania budżetu za 

2011 rok 
f)wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 

gminy oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązkowego trybu na zawarcie 
umowy dzierżawy dla Koła Gospodyń Wiejskich. dzierżawa dla UGW 

 
g) nadania nazwy ulicy na terenie gminy Sońsk 
 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami 
6. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie pomiędzy 

sesjami 
7. Sprawozdanie z działalności Kierownika Zakładu Komunalnego 
8. Zapoznanie zaradnych z treścią pism złożonych do Rady Gminy. 
9. Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych  Powiatu i 

zaproszonych gości. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
 

 
 
ad 3. Protokół 
 
 Radny Wiesław W. Piotrowicz zaznaczył, że  zgłaszał zastrzeżenia do 
protokołu z 30. 03 w sprawie wypowiedzi Wójta dotyczącej  p. Repety a tego w 
protokole nie ma.  
 
Przewodniczący K. Niesłuchowski powiedział ,że pracownik Biura rady zgłaszał ten 
fakt, uznał jednak w protokole maja być treści zasadne. W protokółach takich 
zapisów nie będzie. Są dziś uwagi wyrażone i będą zapisane. 
Zauważył również , że każdy radny może  głosować „za” lub „przeciw”. 
 
Głosowanie protokołu z poprzedniej sesji 
„za” - 11 ; „przeciw” - 0 ; „wstrz.” - 4 
 
ad 4. 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Projekt uchwały dotyczący zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej został 
szeroko omówiony przez skarbnika Gminy. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 



Głosowanie: 
„za” - jednogłośnie 
 

b) zmiana uchwały budżetowej na 2012 rok 
 
Projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały budżetowej  został szeroko 
omówiony przez skarbnika Gminy. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

 
Głosowanie 
„za” - jednogłośnie 
 c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
 
Wójt powiedział zebranym, że w tym roku 1,5 mln zadłużenia Gminy  spłacone 
zostanie z własnych środków, ale 0,5 mln brakuje na spłaty. Planowany kredyt 
zaciągnięty będzie na 5 lat, żeby spłaty były realne do udźwignięcia. Komisje 
zaopiniowały projekt pozytywnie 
 
Głosowanie 
„za” - 10 ; „wstrz.” - 5 
 
 d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy na 2011 rok z wykonania budżetu  
 
p. Skarbnik odczytała opinię z RIO 
Głosowanie 
„za” - 10 ; „przeciw” - 2 ; „wstrz.” - 3 
 
 e)udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Sońsk z tytułu wykonania budżetu 
za 2011 rok 
 
M. Skibniewski przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał treść uchwały K. 
Rewizyjnej z dnia 14.05 2012r .Nr / 1/2012 
Radny Niesłuchowski zaznaczył, że  uchwała K.R była przesłana do RIO 
 ( odczyt. Odpowiedzi w rewizyjnej sprawie zaopiniowania uchwały K.R) 
Głosowanie: 
„za” - 9 ; „przeciw” - 4 ; „wstrz.” - 2 
 
 
 f)wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
gminy oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązkowego trybu na zawarcie 
umowy dzierżawy dla Koła Gospodyń Wiejskich. dzierżawa dla UGW 
 
Przewodniczący rady powiedział, że  uchwała podyktowana jest tym, że było pismo 
prośbą o wydzierżawienie lokalu od KSW.  



Wójt stwierdził, że było też pismo od p. Wydrzyńskiego w sprawie dzierżawy tego 
lokalu z przeznaczeniem na działalność gospodarczą. 
Pierwszeństwo ma jednak KGW 
 
Zgodnie z prawem, okres dzierżawy wynosiłby do 3 lat 
Prezes KGW wyraził zgodę na taki okres. 
I - „za” - jednogłośnie 
Głosowanie: 
„za” - jednogłośnie 
 
 g) nadania nazwy ulicy na terenie gminy Sońsk 
 
Wójt powiedział ,że propozycja nazwy ulicy : ul. K. Szałwińskiego (były proboszcz 
parafii Gąsocin) 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 
na terenie gminy Sońsk 
Głosowanie: 
„za” - jednogłośnie 
 
ad 5. Oświata 
 
Maciej Wąsik uznał, że jego obowiązkiem  jest się wypowiedzieć w sprawie 
zwolnienia p. Drążka z funkcji Dyrektora szkoły w Sońsku.  
„Wiem, że wiele osób trafi pod sklep, gdy zabraknie Włodka w szkole. Poświecił 
swój czas i zdrowie”. 
Pan Wąsik  uznał, że Wójt zwalniając P. Drążka zrobił mu krzywdę. Uznał także , że 
wypowiedzenie nie powinno zostać mu wysłane listem a dostarczone osobiście. 
Powiedział. że nie może być tak że osoba która dużo robi, zamiast nagrody dostaje 
karę. Przyznał, że słuchał z zaciekawieniem sprawozdania gdzie mowa o tym, że  
bierze się kredyt, a umarza się podatki. 
Dziękując za udzielenie głosu zaznaczył iż  ma nadzieje że Rada Gminy  podejmie 
takie kroki że  wójt zmieni decyzję. Zaznaczył , że nie zostawi tego, będzie wraz ze 
społecznością gminną  się organizować. 
 
Maria Wojciechowska zaznaczyła, że pracowała z P. Drążkiem kilka lat. Niegdyś na 
zjeździe dyrektorów. słyszała że szkoła jest najlepsza w powiecie. Zapytała  na jakiej 
podstawie został zwolniony dyrektor, będący na zwolnieniu. Zwróciła się z apelem o 
zmianę stanowiska.  
Przewodniczący rady K. Niesłuchowski zaznaczył, że  sprawy personalne  to 
kompetencje wójta, a  w pismach jest  przedstawione stanowisko K. Oświaty w tej 
sprawie. 
 
Grzegorz Bugalski zaznaczył, że wójt swoimi decyzjami pracuje ma kolejną kadencję 
 
Wójt powiedział iż wielokrotnie odmawiałem komentarzy w tej sprawie.   



W 2010 r dostał  Dyrektor Drążek od Wójta wyróżniającą opinię  i na 5 lat powołał 
go Wójt  na stanowisko. 
W czasie choroby p. Drążka, osoba pełniąca zastępstwo( p. Teklińska) przyszła z 
problemem, że nie może przeprowadzić egzaminu, bo nie miała stosownych 
uprawnień. Okazało się że dokumentu nie było.  
W niedługim czasie okazało  się że nie zapłacony  był PEFRON. 
W 2009 r – wezwanie z PEFRON z prośbą o złożenie informacji o stanie 
zatrudnienia. 
Wójt powiedział, że wie iż dyrektor tych pieniędzy nie wziął i nie ukradł i nie będzie 
od niego domagał się ich zwrotu.  
Wójt zaznaczył , iż już nie jeden problem w tej szkole był rozwiązany.  
Wójt powiedział , że w chwili gdy dziękował dyrektorom szkół to dziękował i panu 
Drążkowi, bo jest dobrym pedagogiem.  
 
Wójt zwracając się do pana Wąsika  powiedział , że w społeczności gminnej  są 
zdrowe relacje. „Pan wie, że gdyby był na moim miejscu to by też musiał takie kroki 
podjąć.” 
Wójt powiedział , że wysłał list, ale wcześniej prosił o spotkanie wielokrotnie, p. 
Włodzimierz Drążek bywał w gminie, ale do niego  nie przyszedł. 
List otwarty ukazał się w „Czasie Ciechanowa” ale do Rady Gminy  nie wpłynął. 
Przyznał, że decyzja była trudna, ale uznał że takie postępowanie jest naganne.  
Do pracy pedagogicznej nie ma Wójt  zastrzeżeń. 
Wielokrotnie nagradzał p. Drążka, ale wtedy kiedy były zasługi. 
 
M. Wąsik zapytał czy Wójt  zlecił  K. Rewizyjnej zbadanie tej sprawy. W jego opinii 
Wójt  szukał pretekstu, żeby p. Drążka  zwolnić. Zrobił to w czasie choroby. 
Powiedział, że  mieszkańcy proszą o zmianę decyzji.  
 
Przewodniczący K. Niesłuchowski powiedział , że   R.G nie przeszła obojętnie 
wobec powyższego  problemu, ale spotyka się ze sprzeciwem. Były różne komisje, 
był p Drążek, sprawa była szeroko analizowana. 
Odczyt Opinii K.O z dnia 01.06.2012 r. 
 
Włodzimierz  Drążek powiedział że upoważnienie do przeprowadzenia egzaminu 
powinien dać p. Teklińskiej Wójt lub pracownik oświaty z gminy, bo on będąc na 
zwolnieniu nie mógł nic podpisać. A stosowne upoważnienia były dane wcześniej. 
 
PEFRON – zaległości sięgały lat wcześniejszych nie tylko jego. Nigdy Pefron nie 
nalegał. Wl. Drążek zaznaczył, że rozmawiałem z pracownikami gminy na ten temat. 
Nikt nie pomógł. Wcześniejsza  współpraca była poprawna. Powiedział również że 
Dyrektorzy nigdy  nie brali udziału w tworzeniu składek na ZUS itp. Robili tylko 
zestawienia rzeczowe i ilości zatrudnionych. Księgowość była prowadzona w 
Urzędzie Gminy. 
Nie mówi się o zwolnieniach w bibliotece, pedagoga, likwiduję się II język obcy 
zabiera się dzieciom zajęcia dodatkowe 



 
Radna Powiatowa, M. Ślubowska przyznała że  prawdą jest, że udzieliła wywiadu. 
Zaznaczyła, że  ma prawo, jest głosem na zewnątrz. Rozumie że K.  Oświaty 
wiedziała o problemie p. Drążka i innych którzy pracę stracili. Najważniejsza jest K. 
Rewizyjna , bo to ona powinna zbadać całą sprawę. Za co odpowiada 
przewodniczący ? Radna wyraziła swój podziw dla p. Drążka za to że przychodził na 
komisje będąc na zwolnieniu lekarskim. 
 
Wójt powiedział , że złoży wniosek do Komisji Rewizyjnej o zajęcie się sprawą w 
odpowiednim punkcie sesji. 
 
M. Wąsik – rozumiem, że dopiero teraz będzie wniosek, a swoją decyzję pan wycofa. 
 
Mecenas zwracając się do pana Wąsik a zwrócił uwagę, że  najstosowniejszą komisją 
do zajęcia stanowiska w sprawie była k. Oświaty . Jeśli zaś K. Rewizyjna ma się tym 
zając to tylko w kwestii naruszenia dyscypliny finansowej.  
 
Pan Wąsik zarzucił mecenasowi zły tok myślenia, bo K. Rewizyjna mogła zbadać 
sprawę zwolnienia z racji faktu bycia organem kontrolnym.  
 
Pan Drążek powiedział, że Rada Gminy i Wójt mogą robić zmiany w budżecie. 
Przyznał, że wielokrotnie prosił o pomoc a nigdy jej nie otrzymał.  
 
Radny Piotr Kurowski poprosił Wójta o zmianę decyzji w sprawie zwolnienia. 
 
Ad. 6. 
Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami: 
-  odbyły się bieżące spotkania z mieszkańcami 
- został ogłoszony przetarg na remont Gimnazjum w Gąsocinie 
-Został rozstrzygnięty przetarg na rozbudowę wodociągu  
- złożono wniosek na rozbudowę sieci sanitarnej 
- podpisanie aktów notarialnych 
- Gmina otrzymała nagrodę w kategorii Urząd przyjazny mediom(za stronę urzędu) 
- szkoła podstawowa w Sońsku otrzymała 130 tysięcy na zakup laptopów  i innego 
sprzętu multimedialnego  
-03.06.2012 odbył się Koncert maryjny  w Pustelni 
- powierzenie funkcji pełnienia obowiązków dyrektora szkoły dla pani J. Teklińskiej 
- wystawiona została ocena pracy dla państwa T. Skrzypczak i J. Kolankowskiego – 
oboje otrzymali powierzenia do pełnienia swoich funkcji na kolejne 5 lat. 
 
Ad. 6  
 Sprawozdanie Przewodniczącego 
- spotkanie na drodze powiatowej w Ślubowie 
 
 



Ad 8 
 Sprawozdanie Kierownika  Zakładu Komunalnego 
- Pojawiają się stale te same awarie wywołane źle użytkowaną kanalizacją 
- są problemy z płatnościami za ścieki ok. 80 dłużników wśród których ok. 15 osób z 
poważnymi zaległościami. 
- w rurze kanalizacyjnej w pobliży zabudowań p. Bilińskiego tkwi rura która 
powoduje ciągłe zapychanie się kanalizacji i wylewnie . Jest już firma która wykona 
naprawę. 
 
 
Radny Nowicki porosił aby Kierownik zabrał głos w sprawie pozwolenia wodno- 
prawnego o którym była już niejednokrotnie mowa. 
 
Kierownik a. Berent omówił problem następująco: 
Pozwolenie wygasło z dniem 29 maja ale w międzyczasie złożono wniosek do 
Starosty o wydanie nowego pozwolenia i takie otrzymano na 1 rok. 
Toczy się również postępowanie w tej sprawie w W. Z. G. W. Z chwilą wygaśnięcia 
zezwolenia zakładu nie będą obejmowały kontrole, a opłaty za korzystanie ze 
środowiska zostaną znacznie podwyższone. 
 
Radna Ślubowska zastrzegła, że pozwolenie jest ważne do 19 .05. Były zastrzeżenia 
mieszkańców co do prac wykonanych na rowie za oczyszczalnia ścieków. 
Nieczystości zostały wyrzucone na działki mieszkańców. 
Nie będzie zgody na spuszczanie ścieków do chwili wykonania prac na rowie. Radna 
Ślubowska zarzuciła tez Kierownikowi że nocą nielegalnie spuszcza ściek do rowu. 
Radna porosiła o usunięcie nieczystości z działek . Zaznaczyła przy tym że zwróci się 
na piśmie do Wójta o odmulenie a nie odbudowę rowu. 
 
Radny Nowicki stwierdził, że skoro problemem jest niedrożność rowu to przecież 
można to szybko załatwić i będzie zakończony problem. 
 
Wójt powiedział, że prace na rowie wykonywała firma MELWOBUD i było to 
najlepszym rozwiązaniem . Wójt zaproponował, że da przepusty ale mieszkańcy 
niech sami wykonają prace.  
 
Radna Ślubowska stwierdziła, że rów jest własnością prywatną ale nie chcą go 
zawalać pomimo tego, że mogą tak zrobić. Jedyną prośbą jaką mają mieszkańcy to 
odmulenie i poprawne uszykowanie rowu. Jeśli jednak prośby nie zostaną 
wysłuchane to będą dalsze odwołania.  
 
Ad. 9  
Przewodniczący Rady odczytał pisma złożone do biura Rady.  
 
 
 



Ad. 10  
Sołtys ze wsi Szwejki, Artur Wilkowski zapytał, czy wiadomo co dalej z rozbudowa 
kanalizacji w tej miejscowości. 
Wójt odpowiedział, że nie ma rozstrzygnięcia w tej sprawie i nic nie jest wiadome. 
 
Radny Powiatowy , Józef Kaliński stwierdził, że Powiat nie planuje większych 
inwestycji na ten rok tylko będą to drobne naprawy dróg.  
 
Sołtys Morawski Kajetan poprosił Wójta aby firma NORCO udrożniła studzienki 
deszczowe przy wjeździe do PALIUM, bo każdorazowe opady deszczu powodują 
zalewanie wjazdu. 
 
Ad. 11 
 
Wójt złożył wniosek „ aby wszystko co dotyczy postępowania wobec p. Drążka było 
przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Budżetowej” 
 
Radny Tadeusz Wodzyński poprosił o włączenie w te obrady Komisji Oświaty. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował aby zwołać wspólne posiedzenie Komisji  
Głosowanie wniosku : 
 
Za-14 
Wstrzymało się -1 
 
 
Ad.12  
Po stwierdzeniu wyczerpania porządkuj obrad Przewodniczący zakończył 
posiedzenie. 
 
 
 
 
  
 
 
 
 


